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برنامه

داستان پیچیده نصب 
دوربین های امنیتی 

در ورزشگاه آزادی
در  گفــت:  آزادی  ورزشــگاه  مدیــر 
نشســتی که با مســئولان دســتگاه های 
نظارتــی و امنیتــی در آزادی داشــتیم، 
شــرایط بــرای برگــزاری دیــدار دو تیم 
استقلال و شــمس آذر در آزادی فراهم 

است و مشکلی وجود ندارد.
مهدی نصیبی، مدیر ورزشگاه آزادی، 
در گفت وگو با ایســنا، در خصوص نصب 
دوربین هــای امنیتی در آزادی برای دیدار 
دو تیم استقلال و شمس آذر در ورزشگاه 
آزادی گفــت: بــرای رفــع این مشــکل 
جلسه ای با دوستان دستگاه های امنیتی و 
نظارتی داشتیم. آنها اعلام کردند  مشکلی 
برای برگزاری دیــدار این دو تیم در امروز 
وجود ندارد و با همیــن دوربین هایی که 
در آزادی وجــود دارد، بازی هــا را برگزار 
می کنیــم تا زمانی کــه نهادهای امنیتی 
جــای دوربین هایی را که بایــد در آزادی 

نصب شوند ، مشخص و جانمایی کنند.
او افــزود: در حال حاضر دوربین های 
فقــط  دارد،  آزادی وجــود  در  امنیتــی 
چهره زن نیست که آن هم بعد از شروع 
نیم فصــل دوم و هم زمان بــا ادامه کار 
بازســازی ورزشــگاه نصب خواهد شد. 
اکنــون از دیــدگاه نهادهــای نظارتی و 
برای برگزاری مسابقات  امنیتی مشکلی 
در آزادی وجــود ندارد. مدیر ورزشــگاه 
آزادی تصریــح کــرد: در بازدیــدی کــه 
نهادهــای امنیتــی از ورزشــگاه آزادی 
داشــتند، به مــا اعلام کردنــد  در کجا و 
از دوربین های امنیتی اســتفاده  چگونه 
کنیم که هم زمان با ادامه روند بازسازی، 
جانمایی این دوربین ها نیز انجام خواهد 
شــد. نصیبــی همچنین دربــاره حضور 
زنان در ورزشــگاه آزادی در بازی دو تیم 
اســتقلال و شــمس آذر گفــت: جایگاه 
بانوان در طبقه بالا ضلع غربی ورزشگاه 
پیش بینی شده اســت. اینکه چه تعداد 
بانوان تماشــاگر می تواننــد در این دیدار 
حضور داشته باشند، بستگی به تصمیم 

شورای تأمین استانداری و ناجا دارد.

موسیمانه: از خیابان به استقلال نیامده ام،
 من حرفه ای هستم!

در یکی از دیدارهای هفته شــانزدهم لیگ برتر در شروع نیم فصل 
دوم، قرار است تیم اســتقلال تهران در ورزشگاه آزادی امروز یکم 
بهمن ماه میزبان تیم شمس آذر قزوین باشد. این تیم که در نیم فصل، یک 
تعطیلی هشت روزه داشت، برای اردوی آماده سازی خود به جزیره کیش 
رفته بود که در آنجا  در یک دیدار دوســتانه با خیبر، شکســت خورد. حال 
پیش از این مســابقه، پیتسو موسیمانه، ســرمربی تیم استقلال تهران، در 
نشســت خبری حضور پیدا کــرد و در گفت وگو با خبرنــگاران و اصحاب 

رسانه، پاسخ گوی سؤالات آنها بود.
پیتسو موسیمانه، ســرمربی تیم استقلال، در ابتدای صحبت های خود 
درباره وضعیت شــاگردانش در تعطیلات نیم فصل گفت: «ما یک اردو در 
جزیره کیش داشتیم تا تیم را برای نیم فصل دوم آماده کنیم و بازی که در 
ورزشــگاه آزادی برگزار می شود، اولین تجربه من در این استادیوم خواهد 
بود. عکس های ورزشــگاه آزادی را دیدم و می دانم با چه منظره ای قرار 
اســت روبه رو شوم. می خواهم از هواداران اســتقلال درخواست کنم  به 
ورزشــگاه بیاینــد و از تیم حمایت کنند؛ چون ما از نظــر ذهنی به آن نیاز 
داریم. در این مرحله ســختی که قرار گرفته ایم، هواداران باید به استقلال 
کمک کنند. امیدوار هســتم در نیم فصل دوم که از فردا شــروع می شود، 
بتوانیم عملکرد خوبی داشــته باشــیم. ما می خواهیم در ســال ۲۰۲۵، 
هواداران بیشتر به ما کمک کنند و انرژی مثبت بیشتری برای ما بفرستند. 
ما بازی های آسیایی را هم داریم که نزدیک است و در این مرحله فقط به 

انرژی مثبت نیاز داریم تا به شرایط خوب مان برگردیم».
موسیمانه درباره وضعیت تعطیلی استقلال در  این مدت توضیح داد: 
«هشت روز تعطیل بودیم که هر کسی نظر خودش را دارد. ما نمی توانیم 
موقع برنامه ریزی کــردن به نظرات افراد خارج از مجموعه گوش بدهیم. 
آنها از شرایط ما و مصدومان با خبر نیستند و الان هم  شیوه تمرینی نسبت 
به گذشــته تغییر کرده اســت. این علوم ورزشی اســت که من به عنوان 
ســرمربی باید به آن مسلط باشم. این طور نیســت که بگوییم هشت روز 
تعطیل بودیم. ما باید بدانیم  میزان فشــار تمرینات چطور باید باشد یا مثلا 
چند ساعت تمرین کنیم. تیم ما خسته بود و بازی های سنگینی با الهلال، 
الاهلی و سپاهان داشت . فکر می کنید تیم ما انرژی نداشت؟ نباید برنامه 
تمرینی ما را زیر سؤال ببرند و من که سرمربی شدم، دلیلش این نبوده که 
فوتبالیســت بودیم، بلکه دوره گذراندیم و مطالعه کردیم. دوســتانی که 
بــا ما کار می کنند هم همین طور. بایــد بدانیم چه زمانی تمرین کنیم، چه 
فشاری تجربه کنیم، چه تغذیه ای داشته باشیم و شرایط روانی بازیکنان را 
چطور مدیریت کنیم. ما یک تیم فنی هســتیم که در تیم های حوزه خلیج 
فارس کار کردیم و اگر قرار باشد برنامه ما را زیر سؤال ببرند، بگویند با چه 
برنامه ای کار کنیم؟ ما مصدومان مهمی داشتیم. کوشکی تازه به تمرینات 
برگشته، اســلامی هنوز مصدومیتش تمام نشده و جلال الدین ماشاریپوف 
مصدومیتش تمام نشده. ما باید عملکردشان را داخل زمین ببینیم و دیگر 
درباره تعداد روزهای تعطیلی ما ســؤال نکنید، مگر ما می دانیم که چند 
روز تعطیل بودید؟ ما حرفه ای هستیم و از خیابان نیامده ایم. پرو لایسنس 

داریم و می دانیم چه کار باید کنیم ».
او درخصوص غیبــت بازیکنانی نظیر جلال الدین ماشــاریپوف، دیدیه 
اندونگ و گائل کاکوتا هــم گفت: «در مورد اینکه چه بازیکنانی در اختیار 
داریــم یا نداریم، باشــگاه باید صحبــت کند. ما پیش تر دربــاره بازیکنان 
مصــدوم به اندازه کافی صحبت کرده ایم و گزارش این موارد را باشــگاه 
اعــلام خواهد کرد. مــا ۱۱ بازیکن را در زمین خواهیم داشــت و به اندازه 
کافی هم بازیکن تعویضی روی نیمکت داریم؛ بنابراین دیگر هیچ بهانه ای 
وجود ندارد. هدف ما تنها یک چیز اســت؛ پیروزی. ما تمام تلاش خود را 
برای کســب سه امتیاز خواهیم کرد و امیدواریم  هواداران نیز با حضور در 

استادیوم  از ما حمایت کنند».
در ادامه، موســیمانه درباره نحوه انتخاب بازیکنان و اینکه آیا فهرست 
خریــد بر اســاس نیازهای او تهیه می شــود یــا بازیکنان بــه او تحمیل 
می شــوند؟ توضیــح داد: «در اردویی که در جزیره کیــش برگزار کردیم، 
جلســاتی با اعضای جدید مدیریت و هیئت مدیره باشــگاه داشتیم. دیروز 
نیز با مدیرعامل باشگاه جلســه ای برگزار کردیم. ما نمی توانیم زمان را از 
دست بدهیم، زیرا اکنون فصل نقل وانتقالات است. من فهرست بازیکنانی 
را که فکــر می کنم برای تقویت تیــم نیاز داریم، از قبل به باشــگاه ارائه 
داده ام. حتی زمانی که در دوبی بودیم، فهرســت آنالیز شــده بازیکنان را 
ارائه کردم و این فهرســت تغییری نکرده است. کار من به عنوان سرمربی، 
ارائــه این فهرســت بوده و ایــن وظیفه را انجــام داده ام. دیــروز نیز در 
جلســه ای که با مدیریت باشگاه داشــتم، از حمایت آنها اطمینان حاصل 
کــردم و مطمئنم  آنها تمام تلاش خود را برای کمک به تیم خواهند کرد. 
مــن از طرف خــودم و در حیطه وظایفم کارهــای لازم را انجام داده ام و 
نمی توانم جزئیات مربوط به نقاط ضعف تیم یا پســت هایی را که نیاز به 
تقویت دارند، با رسانه ها به اشتراک بگذارم. این موضوع را تنها با مدیریت 
باشــگاه در میان گذاشته ام و به آنها گفته ام که در چه مناطقی از زمین و 

چه نوع بازیکنانی نیاز داریم».
موســیمانه در شرایطی که به نظر خشمگین شــده بود، در پایان و در 
وضعیتی که قصد داشــت ســالن را ترک کند، گفت: «بــه مدیریت قبلی 
باشــگاه نیز ســه ماه پیش فهرســت بازیکنان مورد نیــاز را تحویل داده 
بودم؛ بنابرایــن وظیفه ام را از مدت ها قبل انجــام داده ام و هیچ تغییری 
در این فهرســت ایجاد نکرده ام. من حرفه ای هستم و دقیقا می دانم چه 
کار می کنم. حالا انتظار دارم  باشــگاه نیز از تیم حمایت کند. در فهرستی 
که ارائــه داده ام، بازیکنان ایرانی نیز حضور دارند. مــا این بازیکنان را به 
دقت بررســی کرده ایم و هر هفته عملکردشان را زیر نظر داریم. برخلاف 
تصور برخی، آن هشت روزی که گفته می شود تیم استراحت کرده است، 
ما مشــغول برنامه ریــزی و کار بودیم. این طور نبــوده که وقت خود را به 
نوشیدن قهوه بگذرانیم. تیم فنی ما بسیار جدی است و در تمام این مدت، 

روی شناخت بازیکنان ایرانی کار کرده ایم».

منهای فوتبال فوتبال

رقابت های هفته شانزدهم لیگ برتر و یا هفته اول نیم فصل 
دوم قرار است از امروز با برگزاری چند دیدار به طور رسمی آغاز 
شــود. از آنجا که اســتقلال، یکی از تیم های پرطرفدار پایتخت و 
ایران، همین امروز از ســاعت ۱۵:۳۰ دقیقه قرار است به مصاف 
شــمس آذر برود، بدیهی اســت که توجه رســانه ای بیشــتری 
معطوف به این دیدار باشــد. اســتقلالی ها در نیم فصل نخست 
حال و روز مساعدی نداشــتند و پس از ۱۵ هفته در جایگاه نازل 
دهمی که بدترین جایگاهشان از زمان شروع رقابت های لیگ برتر 
اســت، قرار گرفتند. البته  دیدار امروز به غیر از داســتان های فنی 
مربوط به خــودش، از یک منظر دیگر اهمیت زیادی دارد: اینکه 
قرار اســت در ورزشــگاه پیر آزادی که چندماهی است در دست 
تعمیر قرار گرفته، برگزار شود. آزادی قریب به هشت ماه است از 
دســترس خارج شده و دو تیم پرسپولیس و استقلال در کنار تیم 
ملی، مجبور شده اند در این بازه زمانی  دیدارهایی که در آن میزبان 
بوده اند را به شــهر و ورزشگاه دیگری ببرند. در این مدت قرارگاه 
خاتم مسئولیت بازسازی و نوسازی بخشی از ورزشگاه را در اختیار 
داشــته و حالا عنوان شــده که پس از اتمام کار در بخش غربی، 
کم کم مرمت و نوســازی بخش جنوبی هم در دســتور کار قرار 
گرفته است. البته  به لحاظ زمان بندی شرایط آن طور که وعده اش 
داده شــده پیش نرفته اســت. با مرور اظهارات مسئولان ورزش 
ایران مشــخص است که ابتدا عنوان شده بود آزادی از آذرماه در 
دســترس خواهد بود ولی نه تنها آذر و دی، بلکــه از امروز، اول 
بهمن مقرر شــده یک بازی در این ورزشگاه برگزار شود. دیداری 
که مشــخصا کاملا تستی و برای ارزیابی شرایط است و دیگر قرار 

نیســت این قبیل بازی ها که به لحاظ اثرگذاری و حساســیت، در 
رده بالایــی از درجه بندی قرار نمی گیرد، در این ورزشــگاه برگزار 
شود. به عبارت ساده تر، امروز آزادی که به طور نصف و نیمه در 
اختیار فوتبال قرار گرفته، محکی می خورد تا در آینده ای نه چندان 
دور که تیم های پرمهره عربســتانی قرار اســت به این ورزشگاه 
بیایند، مثل دفعه پیش شــوکه نشوند. آزادی به غیر از تغییراتی 
که در بخش غربی داشــته با تغییرات مدیریتی در رأس شرکت 
توســعه و تجهیز هم همراه شــده و به دلیل آنکــه برنامه های 
بازسازی مطابق با زمان بندی مد نظر پیش نرفته، تغییرات انجام 
شــده تا از این بــه بعد  اوضاع حداقل بهتر شــود. به این ترتیب، 
پس از یک دیدار نمایشــی و بی اثر برای رونمایی از این ورزشگاه، 
امروز به طور رســمی، پس از قریب به ۲۰۰ و اندی روز، دوباره این 
ورزشــگاه میزبان یکی از دیدارهای لیگ برتــر خواهد بود؛ برای 
اســتقلال که این دوری به طور مشــخص ۲۳۷ روز طول کشیده 
اســت. آخرین  بار استقلال در هفته بیســت ونهم فصل گذشته 
بود که روز هشــتم خردادمــاه در ورزشــگاه آزادی برابر گل گهر 
به میدان رفت و حالا آبی پوشــان باید بعد از حدود هشــت ماه 
چشــم انتظاری مجددا در این ورزشگاه به میدان بروند. استقلال 
در سالیان گذشــته عملکرد خوبی در این ورزشگاه خاطره انگیز 
داشــته؛ به طوری کــه آخرین باخت اســتقلال در یک مســابقه 
رســمی در ورزشگاه آزادی، فینال جام حذفی ۰۲-۱۴۰۱ است که 
آبی پوشــان با نتیجه ۲ بر یک مغلوب پرســپولیس شدند. از آن 
مســابقه، ۵۹۹ روز می گذرد و آبی ها در بازی امروز امیدوارند که 
بتوانند روند شکســت ناپذیری های خود در آزادی را حفظ کنند و 

برای شانزدهمین بازی پیاپی بعد از آن مسابقه فینال جام حذفی، 
بدون باخت کار خود را در ورزشــگاه آزادی دنبال کنند. البته کار 
برای آبی پوشان تهرانی در این ورزشگاه و در بازی های لیگ برتر، 
بهتر هم پیش رفته است؛ چرا که آخرین باخت استقلال در لیگ 
برتر به میزبانی ورزشــگاه آزادی، هفته نخست لیگ بیست ودوم 
رقم خورد که اســتقلالِ ریکاردو ســا پینتو مغلوب سپاهانِ ژوزه 
مورایس شد و حالا از آن مسابقه، بیش از دو سال و پنج ماه یا به 
عبارت دقیق تر  ۸۹۱ روز می گذرد و اســتقلالی ها امیدوارند که در 
بازی امروز بتوانند سی امین جدال پیاپی بدون باخت خود در لیگ 
برتر را در ورزشــگاه آزادی پشت سر بگذارند؛ نکته ای که با توجه 
به قدرت تیم رقیب میســر و شدنی به نظر می رسد. هرچند  شاید 
تعداد اندک تماشــاگرانی که برای این دیدار در نظر گرفته شــده 
روی کیفیت کار تا حدودی اثر بگذارد. پیش از این این طور شایعه 
شده بود که شاید قریب به ۴۰ هزار نفر بتوانند در ورزشگاه آزادی 
حاضر شــده و این بازی را از نزدیک تماشا کنند، ولی حالا به طور 
رسمی عنوان شده که فقط مجوز بلیت فروشی برای ۱۰ هزار نفر 
صادر شــده که با توجه به گنجایش قریب به ۷۰ هزار نفری این 
ورزشگاه، عدد کمی است. نکته درخور توجه اینکه از این تعداد 
تماشــاگر، دوهزارو ۴۰۰ نفر را تماشاگران زن تشکیل می دهند که 
در مقیاس کلی کمی رشد داشته است. پیش از این طبق اصلی 
نانوشته ۱۰ درصد از ظرفیت کل تماشاگران را به زنان اختصاص 
می دادند که این عدد الان به ۲۴ درصد رســیده و انتظار می رود 
که چنین رویه ای با افزایش تعداد تماشاگران حاضر در ورزشگاه، 

برای زنان بهبود هم پیدا کند.

تست پیش از رونمایی واقعی

آزادی نصف و نیمه
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روز گذشــته مجمع عمومی فوق العاده فدراسیون والیبال که انتظار می رفت 
با اتفاقات حساســی روبه رو باشــد، برگزار شــد. این مجمع با حضور سید محمد 
شروین اسبقیان، معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزیر ورزش و جوانان، 
میــلاد تقوی، رئیس فدراســیون والیبال و دیگر اعضای مجمع (۶۵ نفر) شــروع 
بــه کار کرد. میــلاد تقوی  ضمن خیر مقدم به اعضای مجمــع و خانواده والیبال 
گفت: همان طور که وعده دادیم ســالی دو مجمع داشته باشیم، امسال هم اتفاق 
افتاد و دومین مجمع در حال برگزاری اســت. معتقــدم تقویم عملیاتی نباید در 
تیر و مرداد ماه داده شــود و این گونه درســت نیســت، به همین دلیل دو مجمع 
ســالانه باید برگزار شــود که برنامه ها و تقویم زودتر ارائه شود. تقوی با اشاره به 
کارهای انجام شــده در والیبال، گفت: در ســایه محبت و همدلی خانواده والیبال 
دســتاوردها اتفاق افتاده و خوشبختانه هم اکنون جو آرامی در این رشته ورزشی 
حکم فرماست. در بسیاری از موارد با صبوری و بردباری کمک کردید. او در ادامه 
به اهمیت فعالیت آکادمی ها اشــاره کرد و گفت: پول زیــادی در چرخه والیبال 
می چرخد که هدف گذاری درســتی برای آن نشده است. به عنوان مثال بازیکنی 
در رده ســنی تیم ملی انتخاب شد، اما به رغم اینکه از بهترین بازیکنان بود، پرش 
ســه گامش در تمرینات مشکل داشت. در کانون ها نظارت کامل نداریم و وظایف 
باشگاه ها و آکادمی ها بازیکن سازی است و باید برگردیم به این وظایف مهم. آینده 
والیبال به این موضوع بستگی دارد و باید نظارت، نظم و قوانین را مد نظر داشته 
باشیم. تقوی تصریح کرد: برنامه داریم در آینده در سه استان کمپ تیم های ملی 
راه اندازی کنیم و این برنامه را در همه استان ها دنبال خواهیم کرد که ۳۰ بازیکن 
را در هر اســتان زیر نظر خواهند گرفت و مربیان این کمپ ها زیر نظر سرمربی تیم 
ملی فعالیت می کنند. بدین ترتیب هر ساله هزار بازیکن را قبل از ورود به تیم ملی 
آموزش خواهیم داد. رئیس فدراســیون والیبال ادامه داد: به آینده والیبال بانوان 
امیدوارم و باید به همراه ساحلی رشد کنند و برای رسیدن به این هدف باید همه 
همت کنیم. در پایان با یادآوری ســالروز درگذشت محمدرضا یزدانی خرم، باید از 
حمایت مدیران گذشته و اساتیدی همچون داورزنی، مرادی و... تشکر و تقدیر کنم.
در ادامه این نشســت، رئیس فدراســیون والیبال متن نامه اســتعفای وحید 
مرادی، نایب رئیس فدراسیون والیبال را خواند و رأی گیری برای موافقت با استعفا 
برگزار شد و این موضوع با ۵۸ رأی موافق، چهار رأی مخالف و سه رأی ممتنع از 

سوی اعضای مجمع پذیرفته شد.
مرادی در قسمتی از این نامه نوشته بود: بیش از پنج سال افتخار همکاری با 
فدراســیون والیبال را داشتم و حاضر نیستم هزینه مادی و معنوی به فدراسیون 
تحمیل کنم. به همین جهت اســتعفای خود را اعلام می دارم و آرزوی سلامتی و 
توفیق برای تمام دوستان دارم. در ادامه برنامه مجمع رأی گیری برای نواب رئیس 
فدراســیون والیبال برگزار شد که علی اصغر مونســان با کسب ۶۴ رأی به عنوان 
نایب رئیــس اول و مریم دباغ با کســب ۶۰ رأی به عنوان نایب رئیس دوم انتخاب 
شــدند. همچنین این افراد به همراه مصطفی کارخانه با ۶۳ رأی (خبره ورزشی)، 
فریبــا صادقی بــا ۶۲ رأی (خبره ورزشــی)، محمد رحیمی بــا ۵۷ رأی (نماینده 
باشــگاه ها) و حمید بادامی نجات با ۵۹ رأی (نماینده هیئت ها) به عنوان اعضای 

هیئت رئیسه فدراسیون والیبال انتخاب شدند.
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